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З А П И С Н И К 
  са 35.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 24. септембра и 7. и 8. октобра 2008. године 

 
 Сједница је 24. септембра почела у 10 часова. Присуствовало је 35 посланика. Одсуство су 
оправдали: Сеад Јамакосмановић, Златко Лагумџија, Винко Зорић, Рифат Долић, Лазар Продановић, 
Саво Ерић и Ремзија Кадрић. 
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали министри Средоје Новић и Тарик 
Садовић, те замјеник министра Срђан Арнаут.  
 Сједници је присуствовао и представник Регулаторне агенције за комуникације – у име 
предлагача ранг-листе за именовање члана Управног одбора Јавног РТВ сервиса БиХ.  

Из међународних организација присуствовали су представници ОХР-а, ОЕБС-а, америчке 
амбасаде, као и невладине организације  Центри цивилних иницијатива.  

 
У оквиру првог претходног питања, предсједавајући Дома Нико Лозанчић информисао је 

посланике о предлозима за допуну дневног реда 34. сједнице који тада нису добили ентитетску 
већину, па су били предмет усаглашавања у Колегијуму као комисији.  Ради се о сљедећим 
предлозима: 
 - Предлог Клуба посланика ХДЗБиХ да се у дневни ред 34. сједнице уврсти предлог 
закључка у вези са преиспитивањем одлуке Централне изборне комисије о регистрацији 
бирача  за локалне изборе; 

- Инцијатива посланика Адема Хускића са 34. сједнице Дома, да се на једној од 
наредних сједница Дома расправља о питању имовине Босне и Херцеговине; 

- Предлог Дениса Бећировића да се у дневни ред 34. сједнице Дома  уврсте закључци 
предложени на 10. заједничкој сједници Дома народа и Представничког дома поводом 
расправе о садржају Споразума о стабилизацији и придруживању. 

 Предсједавајући је обавијестио Дом да је у Колегијуму постигнута сагласност о тим 
предлозима те су тиме и усвојени. У вези с овим изнио је своје мишљење да нема смисла одгађати 
усаглашавања о предлозима за допуну дневног реда, већ да то треба учинити одмах на самој 
сједници, што ће Колегијум убудуће и настојати.  

У оквиру другог претходног питања, предсједавајући је навео и тумачење Пословника 
Предтавничког дома у вези са спровођењем процедуре за: 

1. Предлог закона о допунама Закона о измирењу обвеза по основу рачуна старе 
девизне штедње, предлагач: Савјет министара БиХ;  

2. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о измирењу обавеза по основу 
рачуна старе девизне штедње, предлагач: посланик Јерко Иванковић Лијановић; 

3. Предлог закона о заштити домаће производње, предлагач: посланик Јерко 
Иванковић Лијановић. 

 
Треће претходно питање о којем је предсједавајући информисао Дом је закључак који је Група 

пријатељства за Сјеверну и Јужну Америку, Аустралију, Океанију и Јапан усвојила на сједници 
одржаној 23. септембра, а којим позива Савјет министара БиХ да ургентно, у складу са материјално-
финансијским могућностима, упути помоћ у храни, роби, лијековима и другим материјално-
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техничким средствима Републици Куби, поводом несреће која је задесила ову земљу у септембру 
2008. године, када су је урагани опустошили и проузроковали велику материјалну штету.  

Предсједавајући је информисао посланике да је Колегијум Дома подржао закључак Групе 
пријатељства.  

 
У оквиру четвртог претходног питања, предсједавајући је информисао Дом да је посланик 

Рифат Долић обавијестио Колегијум да је иступио из Народног клуба, те стога сада у Дому има седам 
клубова посланика. 

 
Након претходних питања, предсједавајући је дао уводне напомене у вези са предлогом 

дневног реда, у којима је образложио измјене у односу на предлог дневног реда који су посланици 
добили у позиву за сједницу. 

У расправи која је услиједила Бакир Изетбеговић је предложио да се дневни ред допуни 
тачком која би се односила на актуелне малверзације везане за издавање лажних личних докумената, 
па је конкретно предложио да се иза предлога закона, тј. иза 11. тачке уврсти тачка која гласи: 
Предлог закључка – задужује се Савјет министара БиХ да у року од седам дана сачини информацију о 
актуелним малверзацијама везаним за издавање лажних докумената у општинама Брчко, Шековићи, 
Сребреница, Бијељина итд. 

Славко Матић изразио је задовољство што је Колегијум постигао сагласност о његовом 
предлогу за допуну дневног реда 34. сједнице, па је обновио тај свој предлог и за ову сједницу  
предложио да се у дневни ред уврсти Информација Централне изборне комисије БиХ о  припремама 
за спровођење локалних избора. Додао је да закључак који је у име Клуба ХДЗ-а на 34. сједници 
предложио може бити један од закључака који би  могао произаћи из расправе о овој  информацији. 

Денис Бећировић предложио је да се као 12. тачка у дневни ред уврсти „Информација о 
хапшењу држављанина БиХ Мухамеда Бркића“. 

Милица Марковић предложила је да се као 17. тачка у дневни ред уврсти „Разматрање 
закључака Комисије за саобраћај и комуникације поводом расправе о тачки „Актуелна ситуација у  
РТВБиХ““,  која је вођена на сједници Комисије 23. септембра 2008. године.  

Јерко Иванковић Лијановић поставио је питање зашто у дневни ред ове сједнице није 
уврштен Предлог закона о заштити домаће производње. 

Драго Калабић предложио је да се у дневни ред уврсти „Предлог декларације о 
одговорности“. Подсјетио је да је у фебруару 2008. године Клуб посланика СНСД-а предложио ову 
декларацију на коју до  данас није достављена ниједна примједба, па стога предлаже да се уврсти у 
дневни  ред ове сједнице. 

Поводом предлога дневног реда, као и  предлога за допуну дневног реда, у расправи и 
репликама учествовали су: Садик Ахметовић, Бакир Изетбеговић, Драго Калабић, Азра 
Хаџиахметовић, Милица Марковић,  Хусеин Нанић,  Селим Бешлагић, Бранко Докић,  Бериз Белкић,  
Денис Бећировић, Славко Јовичић, Јерко Иванковић Лијановић, Јозо Крижановић, Момчило 
Новаковић, Славко Матић, Мирко Околић и Милорад Живковић.  

Послије расправе предсједавајући Дома је дао паузу од пола сата и позвао чланове 
Проширеног колегијума да одрже сједницу. 

Након паузе предсједавајући је обавијестио Дом да је у паузи одржана сједница Колегијума у 
проширеном саставу у намјери да се покуша постићи сагласност о предложеним допунама дневног 
реда. Рекао је да није постигнута сагласност и да ће се о свим предлозима гласати у складу са 
Пословником.  

Затим је извршено гласање. Ниједан приједлог није усвојен. Резултати гласања су како 
слиједи:  
- Предлог Бакира Изетбеговића: 17 гласова ''за'' (из Федерације 17, из РС-а није било гласова ''за'') 
девет ''против''. 
  Послије усаглашавања, у другом кругу из РС је против предлога гласало 10 посланика, што је 2/3 из 
  ентитета. 
-  Предлог Славка Матића: 20 гласова ''за'' – сви из Федерације, ''против'' 10. Након усаглашавања, у 
другом кругу из РС-а је 10 посланика гласало против, што је 2/3 из ентитета. 
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- Предлог Дениса Бећировића: 21 глас ''за'' (из Федерације 20, из РС-а један) девет ''против'', један 
''уздржан''. У другом кругу, послије усаглашавања, из РС-а је против гласало 10 посланика. 
- Предлог Милице Марковић: 11 гласова ''за'', 18 ''против'', два ''уздржана''. 
- Предлог Драге Калабића:  11 гласова ''за'', 17 ''против'', три ''уздржана''.   

 
 

              Предсједавајући Лозанчић констатовао је да 35. сједница Представничког дома има сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
1. Усвајање Записника са 34. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Захтјев Комисије за људска права, права дјетета, младе, имиграцију, избјеглице, азил и 

етику за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о заштити права 
припадника националних мањина по хитном поступку, у складу  са чланом 127. 
Пословника; 

4. Захтјев Комисије за људска права, права дјетета, младе, имиграцију, избјеглице, азил и 
етику за разматрање Предлога одлуке  о измјенама и допунама Одлуке о оснивању 
Савјета  националних мањина  БиХ по хитном поступку, у складу  са чланом 127. 
Пословника; 

5. Предлог закона о програму заштите свједока у Босни и Херцеговини (прво читање); 
6. Предлог закона о генетички  модификованим организмима (прво читање); 
7. Предлог закона о Агенцији за развој информационог друштва БиХ (прво читање); 
8. Предлог закона о допунама Закона о измирењу обавеза по основу рачуна старе девизне 

штедње, предлагач: Савјет министара БиХ (прво читање); 
9. Предлог закона о измјени Закона о класификацији дјелатности у БиХ (прво читање); 
10. Предлог закона о измјенама Закона о кривичном поступку БиХ, предлагач: 

Уставноправна комисија (прво читање); 
11. Предлог закона о измјенама и допунама Изборног закона БиХ, са Мишљењем 

Уставноправне комисије, предлагач: посланик Јерко Иванковић Лијановић; 
12. Извјештај о учешћу припадника Оружаних снага, полицијских и државних 
      службеника Босне и Херцеговине у операцијама подршке миру за  период  од 
      01.09.2007. до 29.02.2008. године; 
13. Годишњи извјештај о напретку  (праћење спровођења Акционог плана 1 Стратегије 

реформе јавне управе у Босни и Херцеговини  - материјал Савјета министара БиХ); 
14. Предлог закључака са 10. пленарне  сједнице оба дома Парламентарне  скупштине 

БиХ, одржане 30. 07. 2008. године, у вези са реализацијом обавеза из Споразума о 
стабилизацији и придруживању; 

15. Разматрање могућности настављања процедуре за именовање омбудсмена за људска 
права Босне и Херцеговине и замјеника генералног ревизора из бошњачког народа; 

16. Именовање члана Управног одбора Јавног радио-телевизијског сервиса БиХ из реда 
осталих (ранг-листа Регулаторне агенције за комуникације БиХ); 

17. Давање сагласности за ратификацију: 
а) Споразума између Босне и Херцеговине и Краљевине Данске о олакшицама код 
     издавања виза, 

                     б)  Споразума између Босне и Херцеговине и Краљевине Норвешке о олакшицама код 
                           издавања виза, 

ц)  Споразума између Босне и Херцеговине,  коју представља Министарство цивилних  
      послова БиХ, и Комонвелта Аустралије, који представља Министарство здравља,  
      везано за одређена права коришћења АР-ДРГ система класификације, 
д)  Споразума о финансирању између Босне и Херцеговине и Комисије Европских  
      заједница у погледу прекограничног програма између Босне и Херцеговине и  
      Републике Хрватске за 2007. годину на основу инструмента за претприступну помоћ 
    – Компонента II - Прекогранична  сарадња, 
е)  Споразума о финансирању између Босне и Херцеговине и Комисије Европских 
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      заједница у погледу прекограничног програма између  Босне и Херцеговине  и  
      Републике Србије за 2007. годину на основу инструмента за претприступну помоћ –  
      Компонента II - Прекогранична сарадња, 
ф)  Споразума о финансирању између Босне и Херцеговине и Комисије Европских  
       заједница у вези са  националним програмом за 2007. годину у оквиру инструмента  
       за претприступну помоћ – Компонента за  помоћ у транзицији и изградњи  
       институција, 
 г)   Конвенције о достављању у иностранство  аката у грађанским и трговачким  
       стварима - Хаг, 15. новембра 1965. године, 
 х)  Конвенције о прибављању у иностранству доказа у грађанским и трговачким  
       стварима  - Хаг, 18. марта  1970. године, 
 и)  Споразума о измјенама и допунама број 1 на Уговор о зајму од 01. августа 2006.  
       између Босне и Херцеговине и Европске банке за обнову и развој – Пројекат 
       управљања  ваздушним саобраћајем, 
  ј)  Споразума о зајму, финансирању и пројекту између KfW Франкфурт на Мајни и  
       Босне и Херцеговине, Федерације БиХ и Електропривреде Хрватске заједнице 
      Херцег Босна (ЕПХЗБ) – Обнова Хидроелектране Рама. 

 
 
Ад. – 1. Усвајање Записника са 34. сједнице Представничког дома 
 
 Није било раправе.  
 Приликом гласања, Записник је усвојен једногласно, са 32 гласа ''за'' (из Федерације 22, 
из РС-а 10). 
 
Ад. – 2. Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући Лозанчић констатовао је да су одговоре на питања до ове сједнице 
добили посланици: 

- Садик Бахтић – од Савјета министара на питање постављено на 28. сједници; 
- Славко Јовичић - од Савјета министара на два питања постављена на 32. сједници; 
- Рифат Долић – од Савјета министара на питање постављено на 32. сједници; 
- Садик Бахтић – од Савјета министара на питања постављена на 32. и 33. сједници 

Дома.  
 

Одговоре на питања коментарисали су Садик Бахтић и Славко Јовичић.  
 Денис Бећировић изразио је незадовољство што није добио одговор – наиме, рекао је 
да је прије готово годину дана поднио Дому иницијативу за усвајање стратегије борбе против 
корупције и да је Дом подржао ту иницијативу и задужио Савјет министара да у року од три 
мјесеца достави стратегију, али на усвојену иницијативу Дома и на три пута постављено 
посланичко питање нема никаквог одговора, те је изразио незадовољство што није достављена 
поменута стратегија.  
 Нова питања на овој сједници поставили су посланици како слиједи: 
 
Славко Јовичић:  

Изражавајући незадовољство одговорима на питања која је добио од Савјета 
министара, казао је да ће инсистирати на адекватном одговору, те је поновио питања која је 
поставио на 32. сједници, а која гласе: 
 ''1. Када ће бити испоштована Одлука о конститутивности народа и равноправној 
заступљености? 
 2. Када ће се почети враћати имовина Српске православне цркве у Сарајеву?“ 
 
 
Милорад Живковић: 
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 „Питање упућујем Министарству иностраних послова и Министарству спољне 

трговине и економских односа БиХ: Да ли је Босна и Херцеговина потписала и ратификовала 
„АТА КАРНЕТ“ споразум? Уколико није, у којој је он фази и када ће бити потписан?“  
 
Клуб СДА, Клуб ХДЗ, Клуб СБиХ,  Клуб СДП и Клуб ХДЗ 1990: 

Поднијели су иницијативу да се провјере чињенице у вези са индицијама да је 
великом броју бх. грађана ускраћено право гласања на предстојећим локалним изборима, 
нарочито у општинама Босанске Посавине, те да је кроз актуелне малверзације везане за 
издавање лажних личних докумената у Брчком и општинама Подриња одређеном броју 
грађана из сусједних земаља, на противзаконит начин, омогућено бирачко право.  
 
Азра Хаџиахметовић:  

 „Постављам питање Министарству цивилних послова: 
Када ће урадити подзаконске акте - Правилник о коришћењу академских титула и 

стицању научних и стручних звања на високошколским установама и Правилник о садржају 
јавних исправа које издају високошколске установе, што им је и обавеза, чиме ће ријешити 
проблем академских звања у БиХ, хармонизације академског простора и испуњавања обавеза 
које смо преузели потписивањем Болоњске декларације? 

И друго питање, у име Клуба Странке за БиХ, упућено је Управном одбору Јавног РТВ 
система, да нам одговори: Којег дана, мјесеца и године ће коначно бити имплементирани 
закони које је Парламентарна скупштина БиХ усвојила прије неколико година?“ 
 
Мирко Околић: 
 „Босна и Херцеговина је потписивањем Споразума о стабилизацији и придруживању 
између Европских заједница и њених држава чланица преузела и испуњавање одређених 
обавеза. Међу тим обавезама је и обавеза из области екологије. С обзиром да је стање у 
области екологије у БиХ готово катастрофално, те да су према процјенама потребни милиони 
конвертибилних марака и много времена само да се очисте и доведу у ред и задовољавајуће 
стање јавне површине као што су нпр. корита ријека, потока, језера, мора, њихове обале, 
депоније смећа, путни појаси, паркинг мјеста крај тих путних појасева и остало, кружни 
токови, да се обезбиједе излетишта, природне и вјештачке јаме, експлоатационе зоне камена 
итд., тражим одговор од Савјета министара БиХ - шта је до сада урађено, њихова 
процјена о тренутном стању, те процјена када ће ова област бити уређена према 
еворпским и свјетским стандардима, односно тако да нашим грађанима буде љепше и 
здравије у њиховој и нашој средини, односно да се не стидимо сами пред собом и гостима из 
других држава и да са поносом покажемо наше природне љепоте које су заиста издашне, али 
које ми нарочито у посљедње вријеме злоупотребљавамо?“ 
 
Хусеин Нанић: 

''1. По сазнањима које имам а и по неким изјавама, не постоји законска нити било каква 
друга обавеза да новоотворени страни тржни центри нуде одређени постотак производа 
произведених у БиХ.  Поред тога, бх. компаније имају проблем да свој производ пласирају у 
тим центрима. Постављам питање министру спољне трговине и економских односа: Шта сте 
до сада предузели и шта планирате урадити како би страни трговачки центри у својим 
трговинама морали имати одређени постотак производа произведених у БиХ? 

2. Предсједништво БиХ је донијело Одлуку о формирању три босанскохерцеговачка 
информативно-културна центра у иностранству, од чега је предлог да се два оснују у Европи а 
један у САД. Пстављам питање министру иностраних послова: Шта сте урадили и шта 
планирате урадити како би била реализована Одлука Предсједништва БиХ о оснивању 
босанскохерцеговачких информативно-културних центара?“ 
 
Бранко Докић: 

''1.  Ја такође имам два питања. Једно питање је упућено Савјету министара БиХ. Шта 
ће Савјет министара предузети у вези са најновијим збивањима у и око електропреноса БиХ? 
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2. Друго питање упућено је Савјету министара БиХ и високом представнику 

Мирославу Лајчаку. Шта ће Савјет министара и високи представник Мирослав Лајчак 
предузети да се одштетни захтјев породице Старовлах коначно ријеши дипломатским путем 
између БиХ и снага НАТО-а?“ 
 
Денис Бећировић: 
 ''1.  Ја имам питање за Регулаторну агенцију за комуникације. Наиме, које ће 
конкретне мјере (санкције) предузети Регулаторна агенција за комуникације против оних ТВ 
станица у БиХ које у својим централним дневницима, у оном дијелу који је предвиђен за 
временску прогнозу, приказује ентитетске границе као државне? 
 2.  Друго питање постављам  министру за људска права и избјеглице и министру 
правде БиХ - који су разлози и ко је одговоран за хапшење држављанина БиХ Мухамеда 
Бркића? 
 3.  И треће питање, које обнављам четврти пут у Представничком дому Парламентарне 
скупштине, а везано је за достављање текста Стратегије борбе против корупције у БиХ. 
Поново га постављам Савјету министара БиХ и предсједавајућем Савјета министара, 
господину Шпирићу.“ 
 
Славко Матић: 
 „Посланичко питање је врло кратко и упућено Регулаторној агенцији за комуникације. 
На основу којих прописа и из којих разлога се блокира и гаси сигнал другог програма 
Хрватске телевизије унутар кабловских ТВ мрежа у БиХ, а у вријеме преноса спортских 
догађаја ове ТВ куће?“ 
 
Шемсудин Мехмедовић: 
 „Ја имам једно кратко питање Савјету министара, односно Министарству цивилних 
послова. Оно гласи: Колико је до сада држављана Србије и Хрватске остварило двојно 
држављанстову у БиХ и колико је грађана БиХ до сада остварило двојно држављанство у 
Србији и Хрватској?“ 
 
Садик Бахтић: 
 „1.  Ја сам већ казао, и увијек ћу, али увијек на други начин – Када ће Савјет министара 
овом парламенту предложити Закон о државној имовини према којем би све некретнине биле 
у државном власништву те када ће, у складу са закључком овог парламента, формирати 
комисију да се попише и законским путем одузме имовина бившег Савеза комуниста коју је 
СДП узурпирао, опљачкао и незаконити је користи од 1990. године, на основу чега остварује 
велик приход? 

2.  Друго питање: – Када ће Савјет министара донијети подзаконске акте којима ће  
регулисати новчане накнаде запосленика у институцијама БиХ? 

3.  Тражим од Савјета министара одговор и све документе који се односе на изручење и 
случај „Алжирске групе“. 
 
Нико Лозанчић: 
 „Ја желим поставити питање Централној изборној комисији – Хоће ли на регуларност 
предстојећег изборног процеса за предстојеће локалне изборе утицати чињеница да је 
Централна изборна комисија одбила да региструје преко осам хиљада држављана БиХ који се 
налазе изван БиХ, те хоће ли на регуларност избора утицати чињеница, медијска информација 
да је у једном дијелу бх. општина, приликом издавања лажних ЦИПС докумената, омогућено 
уписивање у бирачке спискове више хиљада оних који нису држављани БиХ?  

И потпитање – Шта Централна изборна комисија, уколико има ове информације, кани 
предузети како би била обезбијеђена пуна регуларност предстојећег изборног процеса?“  
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Момчило Новаковић: 
 „Моје питање упућено је Савјету министара. Током ТВ преноса кошаркашке утакмице 
БиХ – Израел на семафору је писало Босна – Израел. У то смо се могли увјерити гледајући тај 
пренос на Јавном сервису БХТ-а. Занима ме, дакле – Ко је одговоран за криву употребу назива 
БиХ?“ 
 
Ад. – 3. Захтјев Комисије за људска права, права дјетета, младе, имиграцију, избјеглице,  
              азил и етику за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о  
              заштити права припадника националних мањина по хитном поступку, у складу   
              са чланом 127. Пословника 
 
 Предсједавајући Лозанчић дао је кратке уводне напомене поводом ове тачке. 
 Није било расправе.  
 Приликом гласања Дом је усвојио захтјев за хитни поступак – за гласало 30 (из 
Федерације 22, из РС-а осам), уздржана два посланика.  
 Послије усвајања захтјева усвојен је Закон о измјенама и допунама Закона о заштити 
права припадника националних мањина – са 30 гласова ''за'' (из Федерације БиХ 21, из РС-а 
девет) и једним гласом ''уздржан''. 
 
Ад. – 4. Захтјев Комисије за људска права, права дјетета, младе, имиграцију, избјеглице,  
              азил и етику за разматрање Предлога одлуке  о измјенама и допунама Одлуке о 
              оснивању Савјета  националних мањина  БиХ по хитном поступку, у складу  са  
              чланом 127. Пословника 
 
            Није било расправе о овој тачки дневног реда.  
 Са 31 гласом ''за'' (из Федерације 23, из РС-а осам) и два гласа ''уздржан'' усвојен је 
захтјев за хитни поступак. Након тога је, са 31 гласом ''за'' (из Федерације 23, из РС-а осам) и 
два гласа ''уздржан'', усвојена Одлука о измјенама и допунама Одлуке о оснивању Савјета 
националних мањина Босне и Херцеговине. 
 
Ад – 5. Предлог закона о програму заштите свједока у Босни и Херцеговини 
             (прво читање) 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег, у расправи су учествовали: Милорад 
Живковић, Бериз Белкић, Драго Калабић, Шефик Џаферовић, Јерко Иванковић Лијановић, 
Момчило Новаковић и Славко Јовичић. У име предлагача закона говорио је Дамир Вељо –  
шеф Одсјека за сузбијање организованог криминал. 
 У расправи је изражено незадовољство што сједници не присуствује овлашћени 
представник предлагача, па је предсједавајући на гласање дао питање – да ли ће Дом 
наставити расправу о предлогу закона без присуства овлашћеног предлагача.  
 Са шест гласова ''за'' и 20 ''против'' Дом је одлучио да расправа о овом предлогу закона 
буде настављена када сједници буде присуствовао овлашћени представник предлагача. 
 Расправа о овом законском предлогу настављена је на наставку сједнице, 07. октобра 
2008. године, након завршетка расправе о 8. тачки, у присуству министра безбједности Тарика 
Садовића.  
 Министар Садовић поднио је Дому образложење Предлога закона. 
 У расправи су учествовали: Милорад Живковић, Шефик Џаферовић, Адем Хускић, 
Бакир Изетбеговић, Драго Калабић, Славко Јовичић, Нико Лозанчић, Селим Бешлагић,  Екрем 
Ајановић, Хусеин Нанић, као и министар Тарик Садовић. 
 Послије расправе обављено је гласање о Предлогу закона. За су гласала 24 посланика 
(из Федерације 22, из РС-а два), против седам, уздржала су се два посланика. Због недостатка 
ентитетске већине, обављено је усаглашавање у Колегијуму као комисији и није постигнута 
сагласност. У другом кругу гласања, за Предлог закона гласала су 23 посланика, против осам 
– сви из РС-а, а уздржана су била два посланика. 
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 Предсједавајући је констатовао да против није било двије трећине из ентитета, те да је 
Предлог закона усвојен у првом читању. 
 
Ад. – 6. Предлог закона о генетички  модификованим организмима (прво читање) 
 
 Предсједавајући Лозанчић дао је кратке уводне напомене о Предлогу закона. 
 Дикректор Агенције за безбједност хране БиХ, Сејад Мачкић, поднио је Дому 
образложење Предлога закона.  
 У расправи су учествовали посланици: Јован Тодоровић, Бериз Белкић, Велимир Јукић,  
Бајазит Јашаревић, Милорад Живковић, Мартин Рагуж, Екрем Ајановић,  Шефик Џаферовић, 
Азра Алајбеговић, Селим Бешлагић, Хусеин Нанић, Јозо Крижановић и Бакир Изетбеговић. 
Након расправе поново је говорио Сејад Мачкић.  
 Приликом гласања, на наставку сједнице, предсједавајући је подсјетио посланике да је 
Мартин Рагуж у расправи предложио закључак – “да се прије изјашњавања о принципима 
Предлога закона у првом читању одржи јавна расправа у коју ће бити укључени 
релевантни експерти, како би се аргументовано могло одлучити о свим битним 
аспектима овог закона”. Предсједавајући је рекао да се, у складу са чланом 114. Пословника, 
прво треба изјаснити о Предлогу закона у првом читању, те је спровео гласање.  

За Предлог закона гласала су 23 посланика (из Федерације 20, из РС-а три), шест 
посланика гласало је против, четири су била уздржана. Како није било ентитетске већине, 
одмах је спроведено усаглашавање у Колегијуму. Није било сагласности. У другом кругу 
гласања за Предлог закона гласала су 22 посланика, против  седам (из Републике Српске 
шест), уздржана четири посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да је Предлог закона усвојен у првом читању. 
 Затим је дао на гласање предлог закључка Мартина Рагужа. 
 Са 32 гласа ''за'' (из Федерације 22, из РС-а 10) усвојен је закључак који је предложио 
Мартин Рагуж, а који је ревидиран с обзиром да је Предлог закона усвојен у првом читању, и 
гласи: 

“О Предлогу закона о генетички модификованим организмима биће одржана 
јавна расправа у коју ће бити укључени релевантни експерти, како би се аргументовано 
могло одлучити о свим битним аспектима овог закона”. 
 
Ад. – 7. Предлог закона о Агенцији за развој информационог друштва БиХ 
              (прво читање) 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег, у име предлагача закона, образложење је 
дао Жељко Кнежевић, помоћник министра комуникација и транспорта, задужен за област 
електронских комуникација и развој информационог друштва у БиХ.  
 У расправи су учествовали: Милорад Живковић, Момчило Новаковић, Хусеин Нанић и 
Бранко Докић. 
 Приликом гласања на наставку сједнице, Предлог закона није добио ентитетску већину 
– за је гласало 26 (из Федерације 22, из РС-а четири), против шест, уздржана два посланика. 
Након усаглашавања у Колегијуму као комисији (није било сагласности), у другом кругу 
гласања, за Предлог закона гласало је 25, против шест (сви гласови против из РС-а), уздржана 
три посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да из ентитета није било двије трећине против и да је 
Предлог закона усвојен у првом читању. 
  
 Послије расправе о овој тачки предсједавајући је подсјетио на најаву на почетку 
сједнице, да ће сједница бити прекинута у 17 часова, па је на гласање дао предлог – да се 
наставак сједнице одржи 07. октобра, с почетком у 10 часова. 
 Са 23 гласа ''за'' (из Федерације 16, РС-а седам) и два гласа ''против'', усвојен је овај 
предлог.  
 Сједница је прекинута у 17.10 часова. 
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 НАСТАВАК 35. сједнице одржан је 07. октобра 2008. године, с почетком у 10.20 
часова. Присуствовала су 34 посланика.  Изостанак са сједнице оправдали су: Бериз Белкић, 
Мирко Околић, Хаџи Јован Митровић, Азра Алајбеговић, Сеад Јамакосмановић, Златко 
Лагумџија, Рифат Долић и Садик Ахметовић.  
 Из Савјета министара БиХ присуствовали су министар Тарик Садовић и замјеници 
министара Фуад Касумовић и Срђан Арнаут.  
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио да је сједница прекинута након 
реализације 7. тачке дневног реда, као и да је након једног дијела расправе о 5. тачки 
прекинута расправа због одсуства овлашћеног представника предлагача и закључено да ће  
расправа бити настављена када буде присутан представник предлагача. Како није био 
присутан представник предлагача ни на почетку наставка сједнице, настављен је рад 
разматрањем 8. тачке. 
 
Ад. – 8. Предлог закона о допунама Закона о измирењу обавеза по основу рачуна старе  
              девизне штедње, предлагач: Савјет министара БиХ (прво читање) 
 
 Уводне напомене о Предлогу закона поднио је предсједавајући Дома Нико Лозанчић.  
 Замјеник министра финансија и трезора Фуад Касумовић поднио је Дому образложење 
Закона.  
 У расправи су учествовали: Велимир Јукић, Бранко Докић, Момчило Новаковић, 
Селим Бешлагић, Јерко Иванковић Лијановић, Садик Бахтић, Славко Јовичић, Шефик 
Џаферовић,  Милорад Живковић,  Бајазит Јашаревић,  Бакир Изетбеговић, Нико Лозанчић, 
Винко Зорић, Азра Хаџиахметовић, Јозо Крижановић и Саво Ерић. Послије расправе поново 
је говорио замјеник министра Фуад Касумовић. 
 У расправи, Клуб посланика СДА предложио је закључке у четири тачке којим се, уз 
остало, тражило и одгађање изјашњавања о Предлогу закона, али су приликом гласања 
закључци повучени.  
 Након што је Клуб СДА одустао од закључака, предсједавајући је дао на гласање 
Предлог закона у првом читању.  
 За је гласало 20 посланика (из Федерације 17, РС-а три), против 10, уздржана три 
посланика. Због недостатка ентитетске већине, спроведено је усаглашавање у Колегијуму и 
није постигнута сагласност. 
 У другом кругу гласања, за Предлог закона гласало је 19, против девет – при чему из 
Републике Српске седам, уздржало се пет посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да је Предлог закона усвојен у првом читању јер у 
другом кругу није било двије трећине гласова ''против'' из ентитета.  
 Затим је предсједавајући на гласање дао закључак који је у расправи предложио Бранко 
Докић, а који гласи:  

„Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ препоручује владама Републике 
Српске и Федерације Босне и Херцеговине да се свим штедишама старе девизне штедње чији 
је износ штедње већи од 3.000 КМ исплати једнократна исплата у износу од 3.000 КМ, као 
помоћ за рјешавање егзистенцијалних питања, а да се штедишама са износом мањим од 3.000 
КМ исплати цијели износ њихове девизне штедње.“ 

Овај предлог закључка није усвојен. За је гласало седам, против 15, уздржало се 12 
посланика.  
 
Ад. – 9. Предлог закона о измјени Закона о класификацији дјелатности у БиХ 
              (прво читање) 
 
 Предсједавајући Нико Лозанчић је након уводних напомена о Предлогу закона 
констатовао да није присутан представник предлагача закона, па је позвао Дом да се изјасни 
да ли ће се водити расправа. 
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 Дом је одлучио да прекине расправу о овом предлогу закона због одсуства 
представника предлагача.  За расправу без присуства предлагача гласало је 12 (из РС један), 
против осам, уздржао се један посланик.  
 
Ад. – 10. Предлог закона о измјенама Закона о кривичном поступку БиХ, 
                предлагач: Уставноправна комисија (прво читање) 
 
 Предсједавајући је дао основне уводне напомене. 
 Није било расправе. 
 Приликом гласања, Предлог закона је усвојен у првом читању. За је гласао 31 посланик 
(из Федерације 20, из РС-а 11), уздржана су била два посланика. 
 
Ад. – 11. Предлог закона о измјенама и допунама Изборног закона БиХ, са Мишљењем 
                Уставноправне комисије, предлагач: посланик Јерко Иванковић Лијановић 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег, Јерко Иванковић Лијановић поднио је 
кратко образложење у својству предлагача.  
 У име Уставноправне комисије говорио је предсједавајући Шефик Џаферовић. 
 У расправи је учествовао Момчило Новаковић. 
 Са 27 гласова ''за'' (из Федерације 18, из РС-а девет), два ''против'' и три гласа ''уздржан'' 
усвојено је Мишљење Уставноправне комисије, те Предлог закона није усвојен.  
 
Ад. – 12. Извјештај о учешћу припадника Оружаних снага, полицијских и државних 
                службеника Босне и Херцеговине у операцијама подршке миру за период 
                од 01.09.2007. до 29.02.2008. године 
 

Предсједавајући Лозанчић поднио је уводне напомене о Извјештају и посебно скренуо 
пажњу на Мишљење Комисије за одбрану и безбједност, која домовима Парламентарне 
скупштине, уз остало, предлаже да Извјештај усвоје без дијела тачке 7, који се односи на 
одлучивање о новим мисијама припадника Оружаних снага БиХ у Авганистану „ИСАФ“ и у 
Судану „УНАМИД“ – као у Мишљењу, те дијела тачке 8, који се односи на одлучивање о 
новој мисији полицијских службеника у Судану „УНАМИД“, као у Мишљењу. Подсјетио је и 
на закључак који Комисија предлаже домовима на усвајање.  

У краћој расправи  учествовали су Момчило Новаковић и Шефик Џаферовић.  
Приликом гласања, са 30 гласова ''за'' (из Федерације 20, из РС-а 10) и четири гласа 

''уздржан'', Дом је усвојио Извјештај о учешћу припадника Оружаних снага, полицијских и 
државних службеника Босне и Херцеговине у операцијама подршке миру за период  од 
01.09.2007. до 29.02.2008. године, са Мишљењем надлежне комисије о овом извјештају, тј. у 
форми у којој га је предложила Комисија за одбрану и безбједност, са сљедећим закључком: 

Будући да је Извјештај поново достављен уз знатно кашњење, изражава се 
незадовољство чињеницом да надлежне институције не поштују рокове за 
извјештавање, што је неопходно промијенити у наредном периоду тако што ће за сваки 
извјештајни период бити обавезно достављање извјештаја у парламентарну процедуру у 
року од 60 дана након његовог истека. 
 За Извјештај, са Мишљењем надлежне комисије и закључком, гласало је 30 посланика 
(из Федерације 20, из РС-а 10), уздржана четири посланика.  
 
Ад. – 13. Годишњи извјештај о напретку  (праћење спровођења Акционог плана 1  
                Стратегије реформе јавне управе у Босни и Херцеговини  - материјал Савјета 
                министара БиХ) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је, уз остало, подсјетио на закључке које је у 
мишљењу о овом материјалу предложила Уставноправна комисија.  
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 Предсједавајући Уставноправне комисије Шефик Џаферовић говорио је у име 
Комисије. 
 У име подносиоца Годишњег извјештаја образложење је поднијела Невенка Савић, 
координатор пројекта за реформу јавне управе. 
 У расправи су учествовали Хусеин Нанић и Екрем Ајановић. Невенка Савић је 
одговорила на питања постављена у расправи. 
 Приликом гласања, Дом је, са 28 гласова ''за'' (из Федерације 18, из РС-а 10) и шест 
гласова ''уздржан'', примио к знању Годишњи извјештај из ове тачке и усвојио Мишљење 
Комисије са закључцима предложеним у њему, који гласе:  
 

1. Потребно је иницирати одржавање сједнице Координационог одбора за економски 
развој и европске интеграције с циљем рјешавања утврђених проблема, 
обезбјеђивања даљег координираног приступа и наставка политичке подршке 
спровођењу реформских мјера (у складу са Заједничком платформом о 
принципима и методу примјене Акционог плана 1 Стратегије реформе јавне 
управе у БиХ). 

2. Од институција и органа управе на нивоима обухваћеним Стратегијом реформе 
јавне управе захтијева се виши степен сарадње и одговорности у спровођењу 
реформских мјера, размјени и достављању информација с циљем ефикаснијег 
координирања и праћења покренутих и остварених активности. 

3. Неопходно је ојачати позицију и улогу координатора за реформу јавне управе, 
нарочито Владе ФБиХ и Владе РС и унаприједити координацију осталих 
структура за примјену мјера и активности из Акционог плана 1, коју чине 
именовани представници Савјета министара БиХ, Владе Федерације БиХ, Владе 
Републике Српске и   Владе Брчко Дистрикта БиХ. 

4. Потребно је наставити развијати механизме координирања и консултација 
органа управе на свим нивоима ради усаглашеног дјеловања према донаторима и 
ефикаснијег коришћења донаторске помоћи. 

 
Ад. – 14. Предлог закључака са 10. пленарне сједнице оба дома Парламентарне  
                скупштине БиХ, одржане 30. 07. 2008. године, у вези са реализацијом обавеза из  
                Споразума о стабилизацији и придруживању 
                
            Послије уводних напомена предсједавајућег Нике Лозанчића, у расправи су 
учествовали: Јозо Крижановић, Бранко Докић, Денис Бећировић, Мартин Рагуж, Момчило 
Новаковић и  Халид Гењац. 
 Након расправе Дом је, са 29 гласова ''за'' (из Федерације 20, из РС-а девет), два 
''против'' и три гласа ''уздржан'', усвојио закључке које је предложила Заједничка комисија за 
европске интеграције, који гласе: 

1. Парламентарна скупштина БиХ задужује Савјет министара БиХ да најкасније 
у року од 30 дана Представничком дому и Дому народа достави на разматрање Акциони 
план за спровођење обавеза из Привременог споразума и Споразума о стабилизацији и 
придруживању са детаљним мјерама, прецизним роковима и надлежним извршиоцима, 
те које институционалне претпоставке треба створити  да се ове обавезе реализују. 

2. Парламентарна скупштина БиХ усвојиће дио Акционог плана који се односи на 
спровођење дијела обавеза из ССП-а које су у надлежности институција БиХ. 
Парламентарна скупштина позива парламенте ентитета да усвоје Акциони план 
спровођења обавеза из ССП-а за које су надлежне институције ентитета. 

3. Парламентарна скупштина БиХ задужује Савјет министара БиХ да најкасније 
у року од 30 дана Представничком дому и Дому народа достави на разматрање Акциони 
план за реализацију приоритета из Европског партнерства са БиХ са специфичним 
мјерама, прецизним роковима и конкретним извршиоцима. 
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4. Парламентарна скупштина БиХ задужује Савјет министара БиХ да 

Представничком дому и Дому народа квартално подноси извјештај о реализацији 
акционих планова из тачке 1. и тачке 3, а ажурирани план једном годишње. 

5. С циљем ефикаснијег рада и коришћења расположивих кадрова, оба дома 
ПСБиХ измијениће своје пословнике у смислу обједињавања посебних комисија у 
заједничке комисије, гдје је то могуће, и скраћивања законодавне процедуре за законе 
који су у вези са европским интегрисањем. 

6. Парламентарна скупштина БиХ позива Европску заједницу да Босни и 
Херцеговини, Црној Гори, Србији и Албанији што прије додијели статус кандидата и 
отвори преговоре о чланству, што би поспијешило даље реформске активности и 
регионалну сарадњу и убрзало пут ових земаља ка чланству у ЕУ. 
 
 На предлог из расправе Дом је, са 31 гласом ''за'' (из Федерације 20, из РС-а 11) и два 
''против'', усвојио и сљедећи закључак: 
 Представнички дом позива Дом народа Парламентарне скупштине БиХ да 
формира ад хок комисију за припрему измјена и допуна, као и пречишћеног текста 
Пословника Дома народа, како би коначно усвојили измјене и допуне пословника које се 
тичу оба дома. 
 
Ад. – 15. Разматрање могућности настављања процедуре за именовање омбудсмена за 
                људска права Босне и Херцеговине и замјеника генералног ревизора из  
                бошњачког народа 
 
 Предсједавајући Дома Нико Лозанчић, у уводним напоменама, информисао је 
посланике да је одржана сједница Заједничког колегијума оба дома с циљем изналажења 
рјешења за именовање омбудсмена за људска права БиХ и замјеника генералног ревизора из 
бошњачког народа, након што у домовима Парламентарне скупштине није донесена 
идентична одлука. Уз остало, изнио је могуће опције рјешавања овог питања. 
 У расправи су учествовали: Бакир Изетбеговић, Мартин Рагуж, Бранко Докић, Азра 
Хаџиахметовић, Момчило Новаковић, Шефик Џаферовић, Халид Гењац и Милорад 
Живковић. 
 Халид Гењац предложио је закључке који су касније у расправи ревидирани, на 
предлог Милорада Живковића. 
 Приликом гласања,  ови закључци су усвојени. Резултати гласања су сљедећи: ''за'' 19 
(из Федерације 17, из РС-а два), ''против'' 13, ''уздржана'' три. Након усаглашавања у 
Колегијуму (није било сагласности), у другом кругу за закључке је гласало 19, против 13, при 
чему из Републике Српске осам посланика – што је мање од двије трећине из ентитета, а 
уздржана су била три посланика.  Закључци гласе: 

1. С обзиром да ово питање није регулисано Пословником, Представнички дом, у 
складу са чланом 165. Пословника, приступа поступку усаглашавања различитих 
одлука Представнчког дома и Дома народа о именовању омбудсмена и замјеника 
генералног ревизора из бошњачког народа.  

2. У ту сврху Представнички дом именоваће по три члана из Дома у заједничке 
комисије за усаглашавање. 

3. Представнички дом сугерише Дому народа да поступи на исти начин. 
 
Ад. – 16. Именовање члана Управног одбора Јавног радио-телевизијског сервиса БиХ из  
               реда осталих (ранг-листа Регулаторне агенције за комуникације БиХ) 
 
 Предсједавајући Лозанчић дао је кратке уводне напомене и напоменуо да, у име 
подносиоца ранг-листе, сједници присуствује Хелена Мандић. 
 У расправи су учествовали Бранко Докић и Мехмед Суљкановић.  
Приликом гласања, први кандидат са ранг-листе добио је већину – за је гласало 28 (из 
Федерације 19, из РС-а девет), против пет, уздржао се један посланик. Према томе, за члана 
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Управног одбора Јавног радио-телевизијског сервиса Босне и Херцеговине из реда осталих 
именован је МИРКО ВУКОВИЋ. 
 
Ад. – 17. Давање сагласности за ратификацију: 
 
                  а) Споразума између Босне и Херцеговине и Краљевине Данске о олакшицама код 

     издавања виза, 
                     б)  Споразума између Босне и Херцеговине и Краљевине Норвешке о олакшицама код 
                           издавања виза, 

ц)  Споразума између Босне и Херцеговине,  коју представља Министарство цивилних  
      послова БиХ, и Комонвелта Аустралије, који представља Министарство здравља,  
      везано за одређена права коришћења АР-ДРГ система класификације, 
д)  Споразума о финансирању између Босне и Херцеговине и Комисије Европских  
      заједница у погледу прекограничног програма између Босне и Херцеговине и  
      Републике Хрватске за 2007. годину на основу инструмента за претприступну помоћ 
    – Компонента II - Прекогранична  сарадња, 
е)   Споразума о финансирању између Босне и Херцеговине и Комисије Европских 
      заједница у погледу прекограничног програма између  Босне и Херцеговине  и  
      Републике Србије за 2007. годину на основу инструмента за претприступну помоћ –  
      Компонента II - Прекогранична сарадња, 
ф)  Споразума о финансирању између Босне и Херцеговине и Комисије Европских  
       заједница у вези са  националним програмом за 2007. годину у оквиру инструмента  
       за претприступну помоћ – Компонента за  помоћ у транзицији и изградњи  
       институција, 
 г)   Конвенције о достављању у иностранство  аката у грађанским и трговачким  
       стварима - Хаг, 15. новембра 1965. године, 
 х)  Конвенције о прибављању у иностранству доказа у грађанским и трговачким  
       стварима  - Хаг, 18. марта  1970. године, 
 и)  Споразума о измјенама и допунама број 1 на Уговор о зајму од 01. августа 2006.  
       између Босне и Херцеговине и Европске банке за обнову и развој – Пројекат 
       управљања  ваздушним саобраћајем, 
  ј)  Споразума о зајму, финансирању и пројекту између KfW Франкфурт на Мајни и  
       Босне и Херцеговине, Федерације БиХ и Електропривреде Хрватске заједнице 
      Херцег Босна (ЕПХЗБ) – Обнова Хидроелектране Рама. 

 
               У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио да је Комисија за спољне послове 
доставила позитивно мишљење за све акте из ове тачке и предложила Дому давање сагласности за 
њихову ратификацију.  

У расправи су учествовали: Славко Јовичић, Хусеин Нанић и Арза Хаџиахметовић.  
Приликом гласања – са 32 гласа ''за'' (из Федерације 23, из РС-а девет) и једним гласом 

''уздржан'', Дом је дао сагласност за ратификацију споразума и конвенција из ове тачке.  
Овим је реализован дневни ред.  

 Наставак сједнице завршен је 07. октобра у 17.15 часова. Сљедећи наставак сједнице, у оквиру 
којег је обављено гласање о материјалима из усвојеног дневног реда, одржан је 08. октобра 2008. 
године, с почетком у 10.10 часова.  
 

Саставни дио Записника је транскрипт 35. сједнице. 
 

   
               СЕКРЕТАР                                        ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                               ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
       Бранка Тодоровић                                                            Нико Лозанчић 
          


